
Protokół NR XXXVI z obrad sesji Rady Miejskiej w 
Ostrołęce z dnia 29  kwietnia  2005 roku. 
 
Obecni według załączonej listy.  
 
Ad. do pkt 2 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  

Otwieram XXXVI sesję Rady Miejskiej w Ostrołęce .  Na   Sekretarza obrad 

proponuję Pana  radnego Lecha Wołczuka . Czy  ktoś wnosi jakieś uwagi. Uwag 

nie wniesiono.  

Sekretarzem obrad został wybrany radny Rady Miejskiej Lech 

Wołczuk  .  

  
Ad. do pkt 3   

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski   

Chciałbym wprowadzić do dzisiejszego posiedzenia dwa projekty uchwał   

/termin 7 dni/  i proponuję ich rozpatrzenie po punkcie 18.  

-  w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego punkt 18 a, 

- zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu określającego zasady 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

prowadzonych przez Miasto Ostrołęka punkt 18 b,  

Proponuję  rozpatrzenie punktu 13 z porządku obrad sesji   w sprawie przyjęcia 

Lokalnego Programu Rewitalizacji dla obszaru Starego Miasta i Fortów Bema, 

jako punktu 5 a, 

Prezydent Miasta wnosi autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Lokalnego Programu Rewitalizacji dla obszaru Starego Miasta i Fortów Bema, 

 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski   

 Proponuję przegłosować cały porządek obrad sesji Rady Miejskiej .  

Głosowanie:  

Za – 21 głosów,  

Przeciw – 0 głosów,   

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Porządek został przyjęty. 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu XXXIV sesji Rady Miejskiej / protokół do zapoznania 

się w Kancelarii Rady Miejskiej/. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych Rady Miejskiej oraz wystąpienia 

Przewodniczących Samorządów Osiedlowych. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miejskiej Biblioteki Publicznej w 

Ostrołęce za rok 2004,    

a/ wystąpienie sprawozdawców komisji: 

-  Kultury, Sportu i Turystyki,  

- Gospodarki Finansowej , 

b/  opinia   Komisji   

-  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców , 

c/ opinia Samorządów Osiedlowych ,  

d/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji oraz opinii Samorządów 

Osiedlowych , 

e/ dyskusja,  

f/ podjęcie uchwały.  



7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Ostrołęckiego Centrum Kultury 

za rok 2004 ,  

a/ wystąpienie sprawozdawców komisji:  

- Kultury, Sportu i Turystyki , 

- Gospodarki Finansowej , 

b/  opinia   Komisji  

- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców , 

c/ opinia Samorządów Osiedlowych ,  

d/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji oraz opinii Samorządów 

Osiedlowych , 

e/ dyskusja , 

f/ podjęcie uchwały.   

 

8.  Rozpatrzenie sprawozdania Prezydenta Miasta Ostrołęki z działalności 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie za  2004 roku,   

a/ wniosek  Komisji Rodziny i Opieki Społecznej , 

b/ opinia Komisji Gospodarki Finansowej , 

c/ opinia Samorządów Osiedlowych , 

d/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji , 

e/ dyskusja ,  

f/ przyjęcie sprawozdania.   

 

9.  Rozpatrzenie sprawozdania Prezydenta Miasta Ostrołęki  z realizacji 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów alkoholowych za 2004 

rok,  

a/ wniosek  Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska, 

b/ opinia Komisji Rodziny i Opieki Społecznej,  

c/ opinia Samorządów Osiedlowych , 



d/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji , 

e/ dyskusja ,  

f/ przyjęcie sprawozdania.   

 

10. Rozpatrzenie sprawozdania Prezydenta Miasta Ostrołęki z działalności 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji za 2004 rok,  

a/ wniosek  Komisji Gospodarki Finansowej,  

b/ opinia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki,   

c/ opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej, 

d/ opinia Samorządów Osiedlowych,  

e/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji , 

f/ dyskusja ,  

g/ przyjęcie sprawozdania.  

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej wraz z wnioskiem 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Ostrołęki 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu miasta Ostrołęki za 2004 rok,  

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Rewizyjnej celem przedstawienia opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz wniosków komisji dotyczących 

sprawozdania z wykonania budżetu miasta Ostrołęki za 2004 rok , 

b/ wnioski komisji:  

- Gospodarki Finansowej, 

- Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej, 

c/ opinia Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców , 

d/ rozpatrzenie sprawozdania , wniosków i opinii komisji oraz opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej , 

e/ dyskusja , 

f/ podjęcie uchwały oraz przyjęcie wniosków. 



 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

zmian w budżecie Miasta Ostrołęki na 2005 rok,  

a/wystąpienie sprawozdawcy  Komisji Gospodarki Finansowej ,  

b/ opinie komisji:  

 - Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej ,  

- Rodziny i Opieki Społecznej,  

- Oświaty, 

- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,  

c/ opinia Samorządów Osiedlowych,  

d/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji oraz opinii Samorządów 

Osiedlowych , 

e/ dyskusja, 

f/ podjęcie uchwały. 

 

13. Rozpatrzenia projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia 

Lokalnego Programu Rewitalizacji dla obszaru Starego Miasta i Fortów 

Bema,  

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 

Technicznej 

b/ opinie komisji:  

- Gospodarki Finansowej , 

- Kultury, Sportu i Turystyki , 

- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców , 

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji , 

d/ dyskusja,  

e/ podjęcie uchwały.  

 

 



14. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie nadania 

odznaki honorowej „ Za zasługi dla miasta Ostrołęki”  

a/ wystąpienie Przewodniczącego Miejskiej Komisji d.s Nadania Odznaki 

Honorowej „ Za zasługi dla miasta Ostrołęki” , 

b/ opinia Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców, 

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji,  

d/ dyskusja , 

e/ podjęcie uchwał. 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na świadczenia w formie 

gorącego posiłku,   

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Finansowej,  

b/  opinia   Komisji:  

-  Oświaty, 

- Rodziny i Opieki Społecznej,  

-Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,  

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji,  

d/ dyskusja , 

e/ podjęcie uchwały. 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

akceptacji wartości jednego punktu w złotych dla pracowników Domu 

Pomocy Społecznej w Ostrołęce,  

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Finansowej, 

b/  opinia   Komisji:  

- Rodziny i Opieki Społecznej,  

-Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,  



c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji , 

d/ dyskusja , 

e/ podjęcie uchwały. 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego pracowników 

zatrudnionych w Domu Pomocy Społecznej w Ostrołęce ul. Rolna 27,  

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Finansowej,  

b/  opinia   Komisji:  

- Rodziny i Opieki Społecznej,  

-Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,  

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji,  

d/ dyskusja, 

e/ podjęcie uchwały. 

 

18. Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o realizacji 

uchwały w sprawie przyjęcia  „ Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  dla 

miasta Ostrołęki na lata 2004 – 2008”.  

a/ wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej , 

b/ opinie komisji:  

- Gospodarki Finansowej,  

- Kultury, Sportu i Turystyki , 

- Oświaty , 

- Zdrowia i Ochrony Środowiska,  

- Rodziny i Opieki Społecznej , 

c/ opinia Samorządów Osiedlowych,  

d/ rozpatrzenie wniosku i opinii komisji oraz Samorządów Osiedlowych , 

e/ dyskusja,  

f/ przyjęcie informacji.   



 

19. Informacja Prezydenta Miasta o pracy w okresie od 1 marca  2005 roku  

do 31 marca 2005 roku.  

  

20. Odpowiedzi Prezydenta Miasta na interpelacje , wnioski i zapytania 

radnych Rady Miejskiej oraz przedstawicieli Samorządów Osiedlowych.  

 

21. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miejskiej.   

 

22.Sprawy różne. 

 

23. Zakończenie obrad XXXVI sesji Rady Miejskiej w Ostrołęce.   
 

Ad. do pkt 4   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski 

Protokoł z obrad sesji XXXIV  były do wglądu w Kancelarii Rady Miejskiej. 

Czy ktoś wnosi uwagi. 

 

Radny Rady Miejskiej – Krzysztof Majkowski  

Wnoszę uwagę do zapisu w protokole  z poprzedniej sesji  odnośnie udzielanej 

odpowiedzi przez Prezydenta Miasta na sesji. W protokole jest zapis który 

dostałem w formie pisemnej , a co innego było mówione na sesji Rady 

Miejskiej.  

Głosowanie prot. XXXIV sesji  

Za – 16 głosów,  

Przeciw - 4 głosy,  

Wstrzymujących się – 1 głos,  

Protokół został przyjęty.   



 

Ad. do pkt 5 – interpelacje  

Radny Rady Miejskiej – Krzysztof Majkowski  

Radny swoją treść interpelacji złożył na piśmie. Treść złożonych dziesięciu   

interpelacji stanowi  załącznik dokumentu pod protokółem sesji.  

  

Radny Rady Miejskiej – Tadeusz Jarosik  

W trakcie prac nad budżetem zgłaszałem propozycję odnośnie wykonania 

termoizolacji w gimnazjum Nr 2. Czy w tym roku zamierza się wykonać na tym 

budynku prace budowlane jaki jest planowany zakres robót  i w jakim terminie 

zostaną one wykonane.  

 

Radny Rady Miejskiej –  Andrzej Kania   

1/ W ZSZ Nr 2 planowane jest przekazanie części obiektu dla Uniwersytetu. Na 

jakich zasadach planowane jest wydzierżawienie części tego budynku, i czy 

będzie to korzystna forma.   

2/ Została podjęta uchwała odnośnie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej. 

Jakie są możliwości aby funkcjonowanie tej Rady było  rzeczywiste z podjętą 

uchwałą o powołaniu.  

3/ Dlaczego nauczycielom nie płaci się za udział przeprowadzanych egzaminach  

maturalnych.  

 

Radny Rady Miejskiej –  Wojciech Zarzycki  

Kiedy miasto zamierza przeprowadzić remont ulicy Łęczysk., oraz  

przeprowadzić przetargi na inwestycje wspólne.  

 

Radna Rady Miejskiej –  Maria Skibniewska   

1/ Na ulicy Zawadzkiego została położona nowa warstwa dywanika 

asfaltowego, a stan techniczny tej ulicy jest w bardzo złym stanie. Jakie  



planowane są zamierzenia  w sprawie tej ulicy , aby doprowadzić ją do 

należytego stanu.  

2/ Przy I LO zostały zabrane ławeczki z boiska , gdzie po remoncie miały 

wrócić na swoje miejsce. Co się z nimi dzieje.  

3/ Ile kosztowała Urząd Miasta  reklama  w książce telefonicznej. 

  

 Radny Rady Miejskiej –  Sławomir Kot  

1/ Kiedy zostanie wykonana wysepka obok przejścia dla pieszych na ulicy 

Gorbatowa , oraz przejście dla pieszych na ulicy Inwalidów Wojennych.  

2/  Dlaczego autobusy MZK zatrzymują się wzdłuż ulicy Sienkiewicza  obok 

sklepu „Biedronka”.  

 

Radny Rady Miejskiej –  Mariusz Popielarz / na piśmie / 

Bardzo proszę  o przygotowanie na piśmie odpowiedzi  odnośnie informacji o 

funkcjonowaniu Zakładu Obsługi Oświaty i Aktywnego Zwalczania Bezrobocia 

pod względem celowości istnienia, oraz skutków finansowych i społecznych.   

Radna Rady Miejskiej –  Agnieszka Bałazy  

Czy prawdą jest że są zamiary podwyższenia CO o 18%. Jak nie to proszę 

zdemontować informację ukazaną w Tygodniku Ostrołęckim.   

Radny Rady Miejskiej –  Rafał Dymerski   

Kiedy ukaże się informator odnośnie obchodów „ Dni Ostrołęki”  

Bardzo proszę wykonać barierkę lub przejście dla pieszych przy rondzie ulicy 

11 Listopada, ponieważ pracownicy udający się do ZUS i KRUS narzekają na 

niebezpieczeństwo które  im zagraża  na wskutek wypadku.  

Radny Rady Miejskiej –  Grzegorz Płocha  

Jaki planowany jest obiekt  handlowy przy barze „ Berlin” ulica Gorbatowa.  

Jaki jest stan faktyczny i prawny gruntu przy ulicy Wesołej.  

 

 



Przewodniczący Osiedla „ Łazek „ – Janusz Boruch  

W planie WPJ jest planowane wykonanie skrzyżowania na ulicy 

Sierakowskiego – Padlewskiego.  Kiedy zamierza się je wykonać.  

Bardzo proszę o zainstalowanie świateł żółtych ostrzegawczych na przejściu dla 

pieszych przy ulicy St. Konny.   

Przewodniczący Osiedla – Dariusz Maciak  

Bardzo proszę o wykonanie na ulicy St. Kossa – 11 Listopada progu 

zwalniającego.  

Radny Rady Miejskiej –  Ryszard Sidorzak   

1/Zwracam się z prośbą o wykonanie barierki przy ulicy Steyera , która 

uniemożliwiłaby wyjazd pojazdom z tak zwanej łączki przy tej ulicy.  

2/ Dlaczego na oś” Pomian” ul. Sybiraków nie funkcjonuje oświetlenie uliczne.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Lesław Chojnowski   

Bardzo proszę o naprawienie płytek chodnika od ulicy Inwalidów Wojennych w 

stronę bloków mieszkalnych osiedla „ Demokrata” ponieważ na obecną chwilę 

porobiły się duże dziury.   

 

Ad. do pkt 5 a – Rewitalizacja  z autopoprawką  

Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej - opiniuje 

pozytywnie   

Komisja Gospodarki Finansowej - opiniuje pozytywnie   

Komisja Kultury, Sportu i Turystyki - opiniuje pozytywnie   

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców - opiniuje pozytywnie    

 

Wiceprezydent Miasta – Agnieszka Mieczkowska   

Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści: 



Lokalny Program Rewitalizacji Starego Miasta i Fortów Bema to dokument, 

który jest niezbędny do ubiegania się przez samorząd o dofinansowanie zadań 

ze środków strukturalnych Unii Europejskiej w ramach Zintegrowanego 

Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego, Działania 3.3. – 

Zdegradowane obszary miejskie, poprzemysłowe i powojskowe, Poddziałania 

3.3.1. – Rewitalizacja obszarów miejskich.  Potrzeba rewitalizacji 

zdegradowanych obszarów miejskich jest wynikiem nawarstwiania się 

zaniedbań remontowych, a co za tym idzie wysokiego stopnia degradacji 

zabudowy Starego Miasta. Istotnym problemem jest także degradacja obszaru 

zabytkowych Fortów Bema jako ważnego elementu dziedzictwa kulturowego 

Ostrołęki Niewystarczający wydaje się również stopień uzbrojenia w 

infrastrukturę techniczną tych obszarów miasta. Problemy te mają 

odzwierciedlenie w niewielkim zainteresowaniu podejmowaniem przedsięwzięć 

budowlanych i modernizacyjnych potencjalnych inwestorów. Konsekwencją 

niedoinwestowania jest degradacja społeczna i ekonomiczna. Historyczne 

wartości miasta wymagają nie tylko ochrony i zabezpieczenia przed dalszą 

dewastacją, lecz także umiejętnego sytuowania w nich współczesnych funkcji w 

celu podniesienia atrakcyjności naszego ośrodka miejskiego i nadania mu 

nowych impulsów rozwoju. 

Uchwała Nr 317/XXXI/2004 z 29.XII. 2004 r. w sprawie określenia obszaru 

podległego rewitalizacji oraz przystąpienia do opracowania Programu 

Rewitalizacji Miasta Ostrołęki wyznacza granice obszaru poddawanego 

rewitalizacji. Lokalny program rewitalizacji określa zakres działań 

technicznych, takich jak: remonty, modernizacje infrastruktury oraz 

rewaloryzacja zabudowy, poprawa funkcjonalności ruchu kołowego i ruchu 

pieszego, zwiększenie funkcjonalności i estetyki przestrzeni publicznej – m.in. 

place i skwery, w tym renowacja obiektów o wartości architektonicznej i 

znaczeniu historycznym. Podejmowane będą również działania mające na celu 

pobudzenie aktywności środowisk lokalnych i stymulowanie współpracy na 



rzecz rozwoju oraz przeciwdziałanie zjawiskom wykluczenia społecznego. Ich 

koncentracja na obszarach problemowych pozwoli na przeciwdziałanie zjawisku 

wykluczenia społecznego grup, które w wyniku trudnej sytuacji na rynku pracy 

znalazły się na marginesie życia społecznego.  

Lokalny Program Rewitalizacji Starego Miasta i Fortów Bema został 

opracowany przez zespół konsultantów firmy INPLUS Olsztyn, wyłonionej w 

drodze przetargu nieograniczonego, przy ścisłej współpracy z Zespołem 

Zadaniowym, powołanym przez Prezydenta Miasta Ostrołęki, którego prace 

koordynował Pełnomocnik ds. rewitalizacji.. W skład Zespołu Zadaniowego 

wchodzili m.in. przedstawiciele Urzędu Miejskiego w Ostrołęce, jednostek 

podległych Miasta, spółek miejskich oraz Konserwator Zabytków. Odbyły się 

również konsultacje społeczne, gdzie prezentowano założenia programu, a 

następnie  wstępny program rewitalizacji. Konsultacje miały na celu 

uwzględnienie uwag i propozycji mieszkańców miasta oraz przedstawicieli 

organizacji pozarządowych i gospodarczych. Do współpracy zaproszeni również 

zostali radni miejscy, przedstawiciele samorządów osiedlowych, spółdzielni 

mieszkaniowych, kościołów, straży pożarnej, policji oraz lokalnych mediów. 

Struktura przygotowanego dokumentu jest oparta o wytyczne zawarte w 

Podręczniku procedur wdrażania ZPORR. 

Zakres czasowy ustalony został na lata 2005 – 2013 z podziałem na unijne 

okresy programowania tj. 2005-2006 i 2007-2013 i odpowiada ramom 

czasowym innych dokumentów przyjętych na poziomie krajowym, a w 

szczególności Narodowemu Planowi Rozwoju.  Biorąc pod uwagę powyższe, w 

tym w szczególności potrzebę posiadania w/w programu, warunkującego 

ubieganie się o środki finansowe z funduszy strukturalnych, podjęcie 

wspomnianej uchwały jest uzasadnione. 

 

 

 



Radny Rady Miejskiej – Tadeusz Jarosik   

Życzyłbym sobie i nam tu wszystkim , aby wszystkie zadania ujęte w Planie 

Rewitalizacji były wsparte w maksymalnej wysokości  jak są zaplanowane w 

75% z funduszy strukturalnych.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski   

Do projektu uchwały radni więcej nie podjęli dyskusji, po czym projekt uchwały 

został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za -19 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta.  

   

Ad. do pkt 6  

Komisja Kultury, Sportu i Turystyki - opiniuje pozytywnie  

Komisja Gospodarki Finansowej - opiniuje pozytywnie   

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców - opiniuje pozytywnie    

Samorządy Osiedlowe- opiniują pozytywnie  

  

W związku z art. 29 ustawy z dnia 29 stycznia 2000r. o zmianie niektórych 

ustaw związanych z funkcjonowaniem administracji publicznej (Dz. U. z 2000r.  

Nr 12, poz. 136)  instytucje kultury prowadzą gospodarkę finansową na 

zasadach określonych w przepisach art. 27 – 29 ustawy z dnia 25 października 

1991r  o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej ( Dz. U. z 2001r. 

Nr 13, poz. 123 z późn. zm.).Zmiana zasad rachunkowości w instytucjach 

kultury nakłada na  ww. obowiązek prawidłowego zamknięcia ksiąg 



rachunkowych i opracowania na ich podstawie sprawozdania finansowego 

zgodnie z przepisami ustawy z dnia 29 września 1994r. o rachunkowości ( t.j. 

Dz. U. z 2002r. Nr 76, poz.694 z późn. zm.). Odpowiedzialnym za sporządzenie 

rocznego sprawozdania finansowego jest dyrektor instytucji kultury, a zgodnie z 

ustawą ma ono być sporządzone nie później niż do 31 marca 2005r. Roczne 

sprawozdanie finansowe, w skład którego wchodzą: 

1/bilans, 

2/ rachunek zysków i strat, 

podlega zatwierdzeniu w postaci uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce, która 

jest właściwym dla instytucji kultury organem założycielskim.   

Komplet zatwierdzonego sprawozdania finansowego wraz z wyciągiem 

uchwały zatwierdzającej instytucje kultury przekazują do Urzędu 

Skarbowego właściwego miejscowo w terminie 10 dni po zatwierdzeniu, nie 

później niż do dnia 30 września 2005r.    

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za - 19 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,   

Uchwała  została podjęta.  

 

Ad. do pkt 7- OCK 

Komisja Kultury, Sportu i Turystyki - opiniuje pozytywnie  



Komisja Gospodarki Finansowej - opiniuje pozytywnie   

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców - opiniuje pozytywnie    

Samorządy Osiedlowe- opiniują pozytywnie  

W związku z art. 29 ustawy z dnia 29 stycznia 2000r. o zmianie niektórych 

ustaw związanych z funkcjonowaniem administracji publicznej (Dz. U. z 2000r.  

Nr 12, poz. 136)  instytucje kultury prowadzą gospodarkę finansową na 

zasadach określonych w przepisach art. 27 – 29 ustawy z dnia 25 października 

1991r  o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej ( Dz. U. z 2001r. 

Nr 13, poz. 123 z późn. zm.). 

Zmiana zasad rachunkowości w instytucjach kultury nakłada na  

ww. obowiązek prawidłowego zamknięcia ksiąg rachunkowych i opracowania 

na ich podstawie sprawozdania finansowego zgodnie z przepisami ustawy z dnia 

29 września 1994r. o rachunkowości ( t.j. Dz. U. z 2002r. Nr 76, poz.694 z późn. 

zm.).  

Odpowiedzialnym za sporządzenie rocznego sprawozdania finansowego jest 

dyrektor instytucji kultury, a zgodnie z ustawą ma ono być sporządzone nie 

później niż do 31 marca 2005r. 

Roczne sprawozdanie finansowe, w skład którego wchodzą: 

bilans, 

rachunek zysków i strat, 

podlega zatwierdzeniu w postaci uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce, która jest 

właściwym dla instytucji kultury organem założycielskim.   

Komplet zatwierdzonego sprawozdania finansowego wraz z wyciągiem uchwały 

zatwierdzającej instytucje kultury przekazują do Urzędu Skarbowego 

właściwego miejscowo w terminie 10 dni po zatwierdzeniu, nie później niż do 

dnia 30 września 2005r.    

 



Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za - 19 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,   

Uchwała  została podjęta.  
 

Ad. do pkt 8 - MOPR 

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej - opiniuje pozytywnie   

Komisja Gospodarki Finansowej - opiniuje pozytywnie   

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców - opiniuje pozytywnie    

Samorządy Osiedlowe- opiniują pozytywnie  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do sprawozdania  z działalności MOPR za 2004 rok. 

Do sprawozdania   radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym  zostało 

ono poddane pod głosowanie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej  radnym 

Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za -20 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Sprawozdanie zostało przyjęte.  

 



Ad. do pkt 9   

Komisja Zdrowia i Ochrony Środowiska – opiniuje pozytywnie   

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej - opiniuje pozytywnie   

Samorządy Osiedlowe- opiniują pozytywnie   

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wiceprezydent Miasta 

Stanisław Rybski  następującej treści: 

Jak wynika z przedstawionej informacji  realizacja  Programu  Profilaktyki  

i Rozwiązywania Programów Alkoholowych w 2004 roku była ukierunkowana 

przede wszystkim na profilaktykę. Dotyczyło to działalności świetlic, gdzie 

młodzież z rodzin zagrożonych mogła nabywać właściwe wzorce życia bez 

alkoholu i rozwijać swoje zainteresowania. Dzięki środkom przeznaczonym na 

podnoszenie kwalifikacji nauczycieli w zakresie pracy profilaktycznej z dziećmi 

i młodzieżą oraz na edukacyjne programy przeciw uzależnieniom realizowanym 

przez wszystkie ostrołęckie szkoły w formie zajęć lekcyjnych na godzinach 

wychowawczych i pozalekcyjnych młodzież została wyposażona w niezbędną 

wiedzę,  która będzie mogła być wykorzystywana w chwilach zagrożeń.  

Podniosła się świadomość   uczniów  na temat  zdrowia ,  uzależnień  od 

alkoholu i narkotyków.   Ponadto zajęcia pozalekcyjne stanowiły zorganizowaną 

formę właściwego spędzania czasu wolnego przez uczniów. Prowadzone zajęcia 

spowodowały pozytywne skutki wychowawcze odciągające dzieci i młodzież od 

niepożądanych wpływów  osób uzależnionych. Nie mniej ważną sprawą było 

dofinansowanie wypoczynku letniego młodzieży pochodzącej  głównie ze 

środowisk zagrożonych . Z wypoczynku  skorzystało  ok.  630 osób. Szczególną 

formą podnoszenia świadomości o zagrożeniach jakie niesie za sobą 

uzależnienie od alkoholu było upowszechnianie i gromadzenie odpowiedniej 

literatury z zakresu profilaktyki uzależnień. Tę formę zainicjowano poprzez 

zakup tematycznych publikacji do bibliotek. Jest to cenne przedsięwzięcie 

ponieważ ze zbiorów mogą korzystać pedagodzy prowadzący zajęcia z zakresu 

profilaktyki oraz osoby indywidualne, dla których wydawnictwa mogą być 



podręcznikiem w poznawaniu i rozwiązywaniu również własnych problemów 

związanych z uzależnieniem.  Z biblioteczki, która znajduje się w Referacie 

Spraw Społecznych  i Mieszkaniowych korzystają pedagodzy i nauczyciele oraz  

młodzież przygotowująca prace licencjackie lub magisterskie z zakresu 

uzależnień.  Zgodnie z zapisami w ustawie o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi  były  realizowane także zadania  z zakresu 

terapii ponadpodstawowej i pomocy osobom uzależnionym i ich rodzinom. 

Ważne miejsce w leczeniu osób uzależnionych zajmuje zarówno najbliższa 

rodzina  jak również relacja osoby uzależnionej z  psychoterapeutą  i 

uczestnictwo  w grupie terapeutycznej. Grupa może stać się w życiu alkoholika 

nowym i pozytywnym doświadczeniem. Wynika to z faktu, iż znajdują się w 

niej osoby, które wskutek swojej choroby mają podobne przeżycia i doznania. 

Będąc wobec siebie w szczerej i otwartej relacji mogą odbudować swój 

wizerunek, odkryć utracone szanse i możliwości  życiowe, zrozumieć  i 

zaakceptować problem oraz doskonalić umiejętność radzenia sobie z nim, 

ułożyć życie na nowo. W wielu przypadkach osoby uzależnione potrafiły dzięki 

podjętemu leczeniu odejść od nałogu i wytrwać w abstynencji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do sprawozdania  realizacji Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania problemów alkoholowych za 2004 rok 

Do sprawozdania   radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym  zostało 

ono poddane pod głosowanie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej  radnym 

Rady Miejskiej.  

Głosowanie  

Za -21 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Sprawozdanie zostało przyjęte.  

 



Ad. do pkt 10  -MOSiR 

Komisja Gospodarki Finansowej - opiniuje pozytywnie   

Komisja Kultury, Sportu i Turystyki - opiniuje pozytywnie   

Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej - opiniuje 

pozytywnie   

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców - opiniuje pozytywnie    

Samorządy Osiedlowe- opiniują pozytywnie  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do sprawozdania  z działalności MOSiR za 2004 rok. 

Radny Rady Miejskiej – Lech Wołczuk  

Chciałbym się zapytać Przewodniczącego Komisji  Kultury, Sportu i Turystyki 

czy były jakieś wnioski na posiedzeniu komisji.  

Radny Rady Miejskiej – Wojciech Zarzycki  

Na posiedzeniu komisji był jeden wniosek odnośnie likwidacji ogniska pracy 

pozaszkolnej i przypisanie obowiązków tego ogniska do MOSiRu.  

Radna Rady Miejskiej – Bożena Napiórkowska   

Uważam,  że na basenie miejskim jest duże obciążenie małej niecki basenowej. 

Proponuję aby kierownictwo MOSiR częściowo zajęcia szkolne przeniosło na 

dużą nieckę basenową.   

Radny Rady Miejskiej – Tadeusz Kaczyński  

Nasza młodzież korzysta z jednego basenu którym dysponujemy. Myślę że 

powinno się jej udostępnić bezpłatne korzystanie z basenu  

Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  

Myślę,  że wnioski państwa  wymagają dużej rozwagi. Mogą być zrealizowane 

dopiero  po 1. 09. 2005 roku .   



Do sprawozdania   radni Rady Miejskiej więcej  nie podjęli dyskusji, po czym  

zostało ono poddane pod głosowanie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej  

radnym Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za -21 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Sprawozdanie zostało przyjęte.   

 

Ad. do pkt 11- absolutorium  

Komisja Rewizyjna – opiniuje pozytywnie  

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie  

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej  - opiniuje 

pozytywnie  

Komisja Prawa , Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców – opiniuje pozytywnie  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Krzysztof Majkowski  

Przedstawił krótkie uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej na posiedzeniu w dniu 14.04.2005r. przyjęła 

wniosek Podkomisji ds. wydatków budżetowych oraz Podkomisji ds. dochodów 

budżetowych głosami: 10 za przy 1 wstrzymującym się o wydanie pozytywnej 

opinii w sprawie wykonania budżetu przez Prezydenta Miasta za 2004 rok. 

Komisja Rewizyjna dnia 15.04.2005r. przekazała do RIO wniosek o udzielenie 

absolutorium Prezydentowi Miasta Ostrołęki z tytułu wykonania budżetu Miasta 

za 2004r. Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie Zespół Zamiejscowy w 

Ostrołęce po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Ostrołęce, a także opinią Nr 164/O/2005 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 



Obrachunkowej w Warszawie w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 

Prezydenta Miasta Ostrołęki sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta za 

2004r., wydała pozytywną opinię w powyższej sprawie i przekazała ją do Rady 

Miejskiej w Ostrołęce pismem znak: RIO-O/201/2005 z dnia 15.04.2005r. 

W związku z powyższym Komisja Rewizyjna wnioskuje do Rady Miejskiej o 

udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Ostrołęki z tytułu wykonania 

budżetu Miasta za 2004r.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.   

 

Radny Rady Miejskiej – Tadeusz Jarosik  

Na początku roku projekt budżetu był inny. Zostało wprowadzone wiele zmian. 

Istotne są zobowiązania na koniec roku które wynoszą 13 mln złotych, czyli 

około 10% . Biorąc to pod uwagę można mieć sporo zastrzeżeń. Niepokoją mnie 

też zaległości podatkowe.  

 

Radny Rady Miejskiej – Krzysztof Majkowski  

Budżet 2004 roku należy ocenić w dwóch kategoriach:  

- poprawne decyzje czyli ocieplenie placówek oświatowych  

- decyzje nie poprawne czyli co nie przyniosło żadnych efektów, a mianowicie 

modernizacja miejskiej pływalni, budowa segregacji odpadów i nieruchomości. 

Zbyt mało została doszacowana gospodarka komunalna , pomoc społeczna. Za 

mało zostało przeznaczonych środków na dodatki mieszkaniowe.    

 

Radny Rady Miejskiej – Lech Wołczuk  

W materiale zabrakło mnie wiedzy na temat rzeczowej strony wykonania 

budżetu od strony gospodarki komunalnej. Uważam, że Przewodniczący 



Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powinien 

wnikliwiej przedstawić sprawozdanie co rzeczowo zostało zrobione w mieście. 

Klub SLD będzie głosował za udzieleniem absolutorium Prezydentowi Miasta.   

 

Radny Rady Miejskiej –  Mariusz Popielarz  

Na komisji nie było wniosków dyskusji i  uważałem że nie jest to konieczne.  

Myślę że przy pierwotnym budżecie wiele się zmieniło, bo dochody miasta 

zostały źle zaplanowane   

 

Wiceprezydent Miasta – Agnieszka Mieczkowska   

Przysłuchując się tym wypowiedziom chciałabym wnieść trochę poprawek a 

mianowicie. Rzeczowe wykonanie inwestycji wspólnych zostało wykonane. W 

sprawie  wysypiska nie było akceptacji społecznej . Budynek przy ulicy Farnej 

został sprzedany uważam za rozsądną cenę . Była sporządzona umowa 

przedwstępna odnośnie ceny , którą należało zapłacić. Modernizacja basenu nie 

uzyskała akceptacji Rady ponieważ były zbyt duże koszty. Jeżeli chodzi o 

inwestycje zostały wykorzystane wszystkie możliwości 

 

Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski  

Planowanie budżetu jest bardzo trudne i obarczone różnymi  elementami 

niepewności zaległości finansowych. Staramy się żeby nie było zmian do 

budżetu ale wpływa dużo wniosków o przesunięcia spłat podatkowych , oraz 

często zmieniają się przepisy prawa. Wszystko to powoduje że nie może być 

budżet sztywny.   

 

Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  

Wszystkie uwagi państwa przyjmuję. Jesteśmy dalecy od ideałów. Staramy się 

robić wszystko żeby mieszkańcom żyło się lepiej. Zostały wycofane uchwały 

odnośnie  podwyższenia podatków środków transportowych i nieruchomości 



poniważ uznałem że naszym  mieszkańcom żyje się coraz gorzej. Wiele dyskusji 

było odnośnie segregacji odpadów to uznałem że trzeba wycofać ten projekt. 

Cały czas liczę się z opinią społeczną , zaś w moim odczuciu budżet został 

zrealizowany dobrze.   

 

Radna Rady Miejskiej – Bożena Napiórkowska   

Uważam , że budżet był lepszy od poprzedniego w zakresie oświaty. Środki 

pozyskiwane były z różnych źródeł . Zrobiono wiele dobrej roboty w szkołach. 

Cieszy mnie również że zrobiono wiele dobrej roboty w mieście w różnych 

dziedzinach.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej więcej nie podjęli dyskusji, po czym 

projekt uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za - 13 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 8 głosów,   

Uchwała  została podjęta.  

 

Ad. do pkt 12  

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie  

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej  - opiniuje 

pozytywnie  

Komisja Oświaty - opiniuje pozytywnie  

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej - opiniuje pozytywnie  

Komisja Prawa , Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców – opiniuje pozytywnie  

Samorządy Osiedlowe- opiniują pozytywnie   

 



Skarbnik Miasta – Bożena Jezierska Gutowska  

Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

Zmiany w budżecie miasta Ostrołęki na 2005 rok, obejmują: 
I. Zmiany w dochodach, polegające na:  
 

  1. Zwiększeniu  dochodów własnych, łącznie o kwotę –  587.999 zł, z tego: 
a/ realizowanych przez Zespół Szkół Zawodowych Nr 1, na kwotę – 90.911 

zł, w działach: 
801-Oświata i wychowanie, na kwotę - 75.911 zł, z tego: 
rozdział 80130 – na kwotę 75.911 zł (§ 0750- 60.000 zł, § 0830– 8.900 zł, 
§ 0920– 200 zł, § 0970– 5.000 zł, § 8510- 1.811 zł), 
854-Edukacyjna opieka wychowawcza, na kwotę – 15.000 zł, z tego: 
- rozdział 85410,  na kwotę – 15.000 zł (§ 0970 – 15.000 zł),  
 
z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków, w łącznej kwocie – 90.911 zł, 
w następujących działach: 
1/ 801-Oświata i wychowanie – 75.911 zł, z tego w rozdziale: 

- 80130-Szkoły zawodowe – 75.911 zł, z tego: § 4010 – 6.700 zł,  
  § 4110- 1.205 zł, § 4120 – 164 zł, § 4210 – 67.693 zł,  § 4300 – 149 
zł,  

 
2/ 854-Edukacyjna opieka wychowawcza – 15.000 zł, z tego w rozdziale: 

- 85410-Internaty i bursy szkolne,  na kwotę – 15.000 zł, z tego: § 4260 
– 15.000 zł, 

 
b/ realizowanych przez Zespół Szkół Zawodowych Nr 2, na kwotę –  59.643 

zł, w działach: 
801-Oświata i wychowanie, na kwotę – 10.750 zł, z tego: 
rozdział 80130 – na kwotę 10.750 zł (§ 0750- 10.500 zł, § 0920– 250 zł,), 

 
854-Edukacyjna opieka wychowawcza, na kwotę – 48.893 zł, z tego: 
- rozdział 85410,  na kwotę – 48.893 zł (§ 0830– 17.101 zł, § 8510- 
31.792 zł),  
 

z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków, w łącznej kwocie – 59.643 zł, 
w następujących działach: 
1/ 801-Oświata i wychowanie – 36.722 zł, z tego w rozdziale: 



- 80130-Szkoły zawodowe – 36.722 zł, z tego: § 4210 – 20.000 zł,  § 
4300 – 16.722 zł,  

 
2/ 854-Edukacyjna opieka wychowawcza – 22.921 zł, z tego w rozdziale: 

- 85410-Internaty i bursy szkolne,  na kwotę – 15.000 zł, z tego: § 
4210-    5.000 zł, § 4260– 17.841 zł, 

 
c/ realizowanych przez Zespół Szkół Zawodowych Nr 4,  na kwotę –     

113.194 zł, w działach: 
801-Oświata i wychowanie, na kwotę – 3.990 zł, z tego: 
rozdział 80130 – na kwotę 10.750 zł, (§ 0750- 10.500 zł),  

 
854-Edukacyjna opieka wychowawcza, na kwotę – 109.204 zł, z tego: 
- rozdział 85401,  na kwotę – 109.204 zł (§ 0830– 74.234 zł, § 8510- 
34.970 zł),  
 

z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków, w łącznej kwocie – 113.194 
zł, 
w następujących działach: 
1/ 801-Oświata i wychowanie – 3.990 zł, z tego w rozdziale: 

- 80130-Szkoły zawodowe – 3.990 zł, z przeznaczeniem na zakup 
środków żywności oraz delegacje służbowe, 

 
2/ 854-Edukacyjna opieka wychowawcza – 109.204 zł, z tego w 

rozdziale: 
- 85401-Świetlice szkolne,  na kwotę – 109.204 zł, z przeznaczeniem na 
zakup środków żywności, czystości, opłaty za wywóz nieczystości, 
konserwację dźwigu,  

 
 d/ realizowanych przez Zakład Obsługi Oświaty i Aktywnego Zwalczania 

Bezrobocia – na kwotę – 91.120 zł, w dziale 801-Oświata i wychowanie, 
z tego:  
 
- rozdział 80101-Szkoły podstawowe – 45.500 zł (§ 0750 – 36.300 zł, § 
0870 – 1.700 zł, § 0970 – 7.500 zł),  

- rozdział 80104-Przedszkola – 14.420 zł (§ 0750 – 7.100 zł, § 0970 – 
7.320 zł),  

- rozdział 80110-Gimnazja – 31.200 zł (§ 0750 – 26.500 zł, § 0870- 
1.200, § 0970 – 3.500 zł),  

 



z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków, w łącznej kwocie – 91.120 zł, 
w dziale 801-Oświata i wychowanie – 91.120 zł, z tego w rozdziałach: 

 
- rozdział 80101-Szkoły podstawowe – 45.500 zł, z tego: § 4010 – 7.500 

zł,  
  § 4210 – 29.656 zł,  § 4240 – 5.000 zł, § 6060 – 3.344 zł (zakup 
sprzętu komputerowego i drukarki – Szkoła Podstawowa Nr 6), 

 
- rozdział 80104-Przedszkola – 14.420 zł, z tego: § 4010 – 7.320 zł, § 

4210 – 6.600 zł, § 4270 – 500 zł, 
 
- rozdział 80110-Gimnazja – 31.200 zł, z tego: § 4010 – 4.500 zł, § 
4210 – 26.700 zł,  

 
e/ realizowanych przez I Liceum Ogólnokształcące, na kwotę – 99.999 zł,  
    w działach: 

801-Oświata i wychowanie, na kwotę – 11.200 zł, z tego: 
- rozdział 80120 – na kwotę  11.200 zł (§ 0750 – 10.000 zł, § 0830 – 
1.000 zł,  

 § 0920 – 200 zł),  
854-Edukacyjna opieka wychowawcza, na kwotę – 88.799 zł, z tego: 
- rozdział 85410,  na kwotę – 88.799 zł (§ 0750 – 10.000 zł, § 0830- 
66.978 zł, § 8510- 11.821 zł),  

 
z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków, w łącznej kwocie – 99.999 zł, 
w następujących działach: 
1/ 801-Oświata i wychowanie – 11.200 zł, z tego w rozdziale: 

- 80120-Licea ogólnokształcące – 8.800 zł, z tego: § 4210 – 7.200 zł,  
  § 4270– 2.000 zł, § 4300- 2.000 zł,  
 

2/ 854-Edukacyjna opieka wychowawcza – 31.000 zł, z tego w rozdziale: 
- 85410-Internaty i bursy szkolne,  na kwotę – 31.000 zł, z tego: § 4010 
– 75.300 zł, § 4110- 600 zł, § 4120- 100 zł, § 4210 – 2.000 zł, § 4220- 
4.799 zł,  § 4270 – 4.000 zł, § 4300 - 2.000 zł,  

 
f/ realizowanych przez Zesp. Szkół Nr 5, na kwotę – 12.572 zł,  
    w działach: 

801-Oświata i wychowanie, na kwotę – 10.479 zł, z tego: 
- rozdział 80120 – na kwotę  10.479 zł (§ 0750 – 7.000 zł, § 0830 – 813 
zł,  

 § 0920 – 40 zł, § 0970 – 2.626 zł),  
 
854-Edukacyjna opieka wychowawcza, na kwotę – 2.093 zł, z tego: 



- rozdział 85401,  na kwotę – 2.093 zł (§ 0970 – 2.093 zł),  
 
z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków, w łącznej kwocie – 12.572 zł, 
w następujących działach: 
1/ 801-Oświata i wychowanie – 10.479 zł, z tego w rozdziale: 

- 80120-Licea ogólnokształcące – 10.479 zł, z tego: § 4210 – 5.479 zł,  
  § 4240– 1.000 zł, § 4300- 4.000 zł,  
 

2/ 854-Edukacyjna opieka wychowawcza – 2.093 zł, z tego w rozdziale: 
- 85401-Swietlice szkolne,  na kwotę – 2.093 zł, z tego: § 4010 – 1.800 
zł,          § 4110 - 293 zł,  

 
g/ realizowanych przez Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy,  na 

kwotę  – 17.331 zł, w dziale 854- Edukacyjna opieka wychowawcza, 
rozdział  
- 85403-Specjalne ośrodki szkolno-wychowawcze, (§ 0680- 9.309 zł, § 
8510- 8.022 zł), 
z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków tej Jednostki, dział 854, rozdz. 
85403, o kwotę 17.331 zł, na uzupełnienie planu w zakresie: 
wynagrodzenia pracowników – 4.430 zł, zakupu środków żywności oraz 
usług pozostałych – w łącznej kwocie 12.901 zł, 

 
h/ realizowanych przez Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną,  na kwotę  

– 8.466 zł, dział: 854- Edukacyjna opieka wychowawcza, na kwotę – 
8.466 zł, w rozdziale: 
- 85406-Poradnie psychologiczno-pedagogiczne, w tym poradnie 
specjalistyczne  na kwotę 8.466 zł (§ 0830- 2.600 zł, § 0970- 845 zł, § 
8510 - 5.021 zł), 
z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków tej Jednostki, dział 854, rozdz. 
85406,  o kwotę  8.466 zł, tj. § 4210 - 3.000 zł, § 4270 - 3.000 zł, § 4240 - 
466 zł,   § 4300- 2.000 zł, 

g/ realizowanych przez Miejski Ośrodek Pom.  Rodzinie,  na kwotę  –    
94.763 zł,  
w dziale 852-Pomoc społeczna, rozdział 85295-Pozostała działalność,         
(§ 0830 – 41.380 zł, § 0920 – 13 zł, 0970 – 3.227 zł, § 8510 – 50.143 zł) 
-   z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków  MOPR – dział 852, 

rozdział 85295, o kwotę 94.763 zł : z tego:§ 4010 – 6.000 zł, § 4110 – 
8.521 zł,  § 4120 – 1.100 zł, § 4210 – 8.600 zł, § 4220 – 19.000 zł, § 
4260 – 3.184 zł,  § 4270 – 40.000 zł, § 4300 – 3.225 zł, § 4440 – 5.133 
zł, 



II. Zwiększenie wydatków budżetowych, z tytułu wprowadzenia do budżetu 
wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym 
miasta, o kwotę – 2.156.655 zł, z przeznaczeniem na: 
 
a) wydatki w zakresie przeciwdziałania alkoholizmowi, o kwotę – 160.736 zł, 

w dziale 851- Ochrona zdrowia, rozdział 85154- Przeciwdziałanie 
alkoholizmowi,  
z przeznaczeniem na uzupełnienie wydatków bieżących Referatu Spraw 
Społecznych i Mieszkaniowych w zakresie zakupu materiałów i 
wyposażenia (§ 4210) –    100.000 zł oraz usług pozostałych (§ 4300) – 
60.736 zł, 

 
b) dział 600- Transport i łączność, w łącznej kwocie – 213.353 zł, z tego na:  

- pokrycie zobowiązań za 2004 rok w zakresie zadań bieżących – 107.166 
zł, tj. 

- bieżące utrzymanie dróg gminnych i powiatowych – 41.462 zł 
(rozdz.60015 – 35.000 zł, rozdz. 60016 – 6.462 zł), 

- wykonanie tablic informacyjnych, konserwacja sygnalizacji świetlnej, 
opracowanie dokumentacji projektowej, administrowanie targowisk 
miejskich  – 65.704 zł (rozdz. 60015- 20.150 zł, rozdz. 60016- 14.087 
zł, rozdz.60095- 31.467 zł), 

 
- pokrycie zobowiązań za 2004 rok w zakresie zadań inwestycyjnych,  tj. 

- budowa infrastruktury technicznej przy udziale mieszkańców – 81.787 
zł (rozdział 60016 § 6050), 

- przebudowa ul. Polnej – 24.400 zł (rozdział 60016 § 6050), 
 

c) dział 700- Gospodarka mieszkaniowa, w kwocie – 46.178 zł (pokrycie 
zobowiązań za 2004 r.), z tego: 

- rozdz. 70005- Gospodarka gruntami i nieruchomościami, § 4270 – 
13.642 zł,    (wykonanie chodnika z kostki oraz wymiana stolarki 
okiennej w budynkach komunalnych), § 4300 – 18.292 zł, (wykonanie 
operatu szacunkowego, sporządzenie podziału działek, przygotowanie 
dokum. stanu prawnego), 

- rozdz. 70095- Pozostała działalność, § 4270 – 14.244 zł, (opracowanie 
projektu na adaptację pomieszczeń ZSZ Nr 1 na halę targową, 
wykonanie tablicy nagrobkowej),  

d) dział 710- Działalność usługowa, w kwocie – 16.580 zł (pokrycie 
zobowiązań za 2004 r.), z tego: 

- rozdz. 71004- Plany zagospodarowania przestrzennego, § 4300 - 
10.980 zł, (procedura wyłożenia projektu planu), 

- rozdz. 71015- Nadzór budowlany, § 4210- 5.600 zł, (zakup materiałów 
biurowych oraz kserokopiarki), 



 
e) dział 720- Informatyka, rozdz. 72095– Pozostała działalność - w łącznej 

kwocie 195.510 zł, z przeznaczeniem na:  
- pokrycie zobowiązań za 2004 rok w zakresie zadań bieżących – 17.130 zł, 
tj: 

- zakup materiałów i wyposażenia (§ 4210) – (zakup procesora, płyt, 
pamięci) – 1.130 zł, 

- zakup usług pozostałych (§ 4300) – (serwis sprzętu oprogramowania)–
16.000 zł, 

- pokrycie zobowiązań za 2004 rok w zakresie zadań inwestycyjnych,  tj. 
- zakupy inwestycyjne (§ 6060) – wdrożenie modułu Budżet i systemu 
Podatki i Księga Główna – 178.380 zł, 

 
f) dział 750- Administracja publiczna, w łącznej kwocie – 297.245 zł, z tego 

na:  
- pokrycie zobowiązań za 2004 rok w zakresie zadań bieżących – 190.986 
zł, tj. 

- zakup materiałów i wyposażenia (druki praw jazdy, tablice 
samochodowe, dowody rejestracyjne, materiały biurowe) – 122.000 zł 
(rozdz.75023),  

- zakup energii cieplnej, elektrycznej – 22.225 zł (rozdz.75023 – 2.920 
zł, rozdz. 75095- 19.305 zł),  

- zakup usług remontowych – 3.376 zł (rozdz. 75095), 
- zakup usług pozostałych (administrowanie targowisk, ochrona 
budynków) – 43.385 zł (rozdz. 75095), 

 
- pokrycie zobowiązań za 2004 rok na zadaniu  inwestycyjnych,  pn. 
„Remont budynków UM” – 106.259 zł (rozdz.75023, § 6050), 

 
g) dział 754- Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, w 
łącznej kwocie – 73.925 zł, tj. 
- na pokrycie zobowiązań za 2004 r. – 33.925 zł), z tego: 

- rozdz. 75412- Ochotnicze straże pożarne, § 4260 – 3.000 zł, (zakup 
energii cieplnej i elektrycznej), § 4300 – 1.400 zł (zakup usług 
pozostałych), 

- rozdz. 75416- Straż Miejska § 4260 – 1.670 zł, ( zakup energii cieplnej 
i elektrycznej), § 4300 – 2.800 zł (administrowanie budynku Straży 
Miejskiej), 

- rozdz. 75478- Usuwanie skutków klęsk żywiołowych § 4210– 3.615 zł, ( 
zakup materiałów biurowych), § 4300 – 21.440 zł (montaż rolet, 
konserwacja centrali telefonicznej), 

- na zwiększenie wydatków inwestycyjnych, w rozdz.75416, § 6060 – 
Zakup fotoradaru dla Straży Miejskiej – 40.000 zł, 



 
g) dział 801- Oświata i wychowanie, rozdz.80130- Szkoły zawodowe, z 

przeznaczeniem na zakup usług remontowych (§ 4270)– 126.000 zł; środki 
finansowe wykorzystane zostaną na prace adaptacyjne hali odlewni 
budynku Zespołu Szkół Zawodowych Nr 1, na halę targową, 

 
h) dział 851- Ochrona zdrowia, w kwocie – 3.700 zł (pokrycie zobowiązań za 

2004 r.), z tego: 
- rozdz. 85141- Ratownictwo medyczne, § 4300 -  (konserwacja centrali, 
naprawa detektora gazów) – 2.700 zł, 

- rozdz. 85495- Pozostała działalność - zakup wideokaset – 200 zł (§ 
4210), dowóz dzieci niepełnosprawnych – 800 zł (§ 4300), 

 
i) dział 852- Pomoc społeczna, w łącznej kwocie – 673.345 zł, tj. 

1) na pokrycie zobowiązań za 2004 r. – 588.345 zł, w rozdz. 85215- 
Dodatki mieszkaniowe, § 3110 – 588.345 zł,  

 
2) na zwiększenie wydatków bieżących – 85.000 zł, z tego: 

- rozdz.85202- Domy pomocy społecznej, (§ 4330) – celem 
dofinansowania pobytu osób skierowanych do domu pomocy 
społecznej na nowych zasadach (zgodnie z ustawą z 12 marca 2004 r. 
o pomocy społecznej – Dz.U. Nr 64, poz. 593 z późn.zm.) – w kwocie 
25.000 zł, 

- rozdz.85219- Ośrodki pomocy społecznej, na podwyżki wynagrodzeń 
dla pracowników MOPR – 60.000 zł (§ 4010- 50.000 zł, § 4110- 
8.800 zł, § 4120- 1.200 zł), 

 
j) dział 900- Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w kwocie – 

223.363 zł (pokrycie zobowiązań za 2004 r.), z tego: 
- rozdz. 90003- Oczyszczanie miast i wsi, § 4300 -  (zimowe utrzymanie 
ulic) – 178.733 zł, 

- rozdz. 90015- Oświetlenie ulic, placów i dróg – § 4270- ( budowa 2 
punktów oświetleniowych)– 4.880 zł, 

- rozdz. 90095- Pozostała działalność – wykonanie oświetlenia 
drogowego         (§ 4270),  – 29.280 zł,  flagowanie miasta, dekoracje 
świąteczne (§ 4300) – 10.470 zł , 

 
k) dział 921- Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, w kwocie – 34.470 

zł (pokrycie zobowiązań za 2004 r.), z tego: 
- rozdz. 921953- Pozostała działalność -  zakup nagród na konkursy (§ 
4210) – 700 zł, organizacja wieczoru sylwestrowego, organizacja 
koncertów (§ 4300) – 33.770 zł,   

 



l) dział 926- Kultura fizyczna i sport, w kwocie – 92.250 zł (pokrycie 
zobowiązań za 2004 r.), z tego: 

- rozdz. 921953- Pozostała działalność -  zakup: medali dla sportowców, 
obuwia sportowego (§ 4210) – 2.250 zł, pokrycie wydatków 
związanych z bezpłatnym korzystaniem przez dzieci i młodzież szkół z 
hali widowiskowo-sportowej         (§ 4300) – 90.000 zł,   

 
III. Przesunięcia w zakresie planu wydatków obejmujące:  

- zmiany między paragrafami, w ramach działu 750- Administracja 
publiczna, rozdział 75095- Pozostała działalność, polegające na: 
 
a/ zmniejszeniu planu dotacji dla stowarzyszeń (§ 2820- Dotacja celowa z 

budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do 
realizacji stowarzyszeniom), o kwotę – 20.000 zł, 

b/ zwiększeniu wydatków bieżących,  w zakresie promocji i rozwoju 
miasta, o kwotę 20.000 zł, w § 4300- Zakup usług pozostałych. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za - 16 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 1 głos,   

Uchwała  została podjęta.  

 

Ad. do pkt 13  

Punkt 13 został rozpatrzony jako punkt 5 a w porządku obrad sesji Rady 

Miejskiej.  

 

Ad. do pkt 14- Odznaczenia   



Wiceprzewodniczący Miejskiej  Komisji d/s Nadania Odznaki Honorowej  

„Za zasługi dla miasta Ostrołęki „ – Lesław Chojnowski   

Przedstawił krótkie uzasadnienia kandydatów którym zostały przyznane  

odznaczenia.  Miejska Komisja d/s Nadania Odznaki Honorowej „ Za zasługi 

dla miasta Ostrołęki ” po rozpatrzeniu    na    posiedzeniu   w dniu   18 kwietnia    

2005 r.   wniosków o  nadanie  odznaki honorowej „ Za zasługi dla miasta 

Ostrołęki" w wyniku głosowania  zaopiniowała pozytywnie  niżej wymienione  

wnioski:  
 

- dla Pan Janusza Makuleca   -  wniosek  złożony  przez Prezydenta Miasta 

Ostrołęki. 

                                

- dla Pana Wiesława Czaplickiego   - wniosek  złożony  przez Prezydenta 

Miasta Ostrołęki  

 

- dla Pani Marii Nowak – wniosek złożony przez Prezydenta Miasta 

Ostrołęki  

 

- dla Pan Ryszarda Pawłowskiego - wniosek złożony przez Prezydenta 

Miasta Ostrołęki  

 

- dla Pani Marii Piersy  - wniosek złożony przez Prezydenta Miasta 

Ostrołęki  

 

- dla  Pana Leopolda Szwedowskiego  - wniosek złożony przez Prezydenta 

Miasta Ostrołęki  

 

- dla Pana Wacława Prusaczyka - wniosek złożony przez Prezydenta Miasta 

Ostrołęki  



 

- dla Pana  Zdzisława Edwarda Tkaczewskiego - wniosek złożony przez 

Prezydenta Miasta Ostrołęki  

 

- dla Pana Stanisława Dawidczyka - wniosek złożony przez Prezydenta 

Miasta Ostrołęki  

 

- dla Pana Stanisława Juraszka - wniosek złożony przez Prezydenta Miasta 

Ostrołęki  

 

- dla Pana Tadeusza Chrulskiego - wniosek złożony przez Prezydenta 

Miasta Ostrołęki  

 

- dla Redakcji „ Tygodnika Ostrołęckiego” - wniosek złożony przez 

Prezydenta Miasta Ostrołęki  

 

- dla Polskiego Związeku Wędkarskiego „ Narew” w Ostrołęce - wniosek 

złożony przez Prezydenta Miasta Ostrołęki  

 

- dla  Chóru Związku Nauczycielstwa Polskiego w Ostrołęce - wniosek 

złożony przez Prezydenta Miasta Ostrołęki  

 

- dla Chóru Ostrołęckiego - wniosek złożony przez Komisję , Kultury 

Sportu i Turystyki RM  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektów uchwał.  

Do projektów uchwał radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym 

projekty uchwał zostały poddane pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  



 

Głosowanie punktu 1  

Za - 13 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 3 głosy,   

Uchwała  została podjęta.  

Głosowanie punktu 2  

Za - 15 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 1głos,   

Uchwała  została podjęta.  

Głosowanie punktu 3  

Za - 14 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 2głosy,   

Uchwała  została podjęta.  

Głosowanie punktu 4 

Za - 15 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 1głos,   

Uchwała  została podjęta 

Głosowanie punktu 5 

Za - 9 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 6 głosów,   

Uchwała  została podjęta 

Głosowanie punktu 6 

Za - 8 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  



Wstrzymujących się – 8 głosów,   

Uchwała  została podjęta 

Głosowanie punktu 7 

Za - 15 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 1głos,   

Uchwała  została podjęta 

Głosowanie punktu 8 

Za - 12 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 4 głosy,   

Uchwała  została podjęta  

Głosowanie punktu 9 

Za - 9 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 6 głosów,   

Uchwała  została podjęta  

Głosowanie punktu 10 

Za - 15 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 1 głos,   

Uchwała  została podjęta . 

Głosowanie punktu 11 

Za - 9 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 7 głosów,   

Uchwała  została podjęta  

Głosowanie punktu 12 – T.O 

Za - 11 głosów,   



Przeciw - 1 głos,  

Wstrzymujących się – 4 głosy,   

Uchwała  została podjęta  

Głosowanie punktu 13 P.Z.W 

Za - 13 głosów,   

Przeciw - 1 głos,  

Wstrzymujących się – 3 głosy,   

Uchwała  została podjęta  

Głosowanie punktu 14 – dla Chóru ZNP 

Za - 15 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 1 głos,   

Uchwała  została podjęta  

Głosowanie punktu 15 – dla Chóru Ostrołęckiego 

Za - 15 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 1 głos,   

Uchwała  została podjęta  

 

Ad. do pkt 15  

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie  

Komisja Oświaty - opiniuje pozytywnie  

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej - opiniuje pozytywnie  

Komisja Prawa , Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców – opiniuje pozytywnie   

 

Wiceprezydent Miasta – Stanisława Rybski  

Przedstawił krótkie uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  



Zgodnie z § 1 ust. 1 Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 19 października 

2004 r. w sprawie szczegółowych warunków realizacji w 2005 r. Rządowego 

Programu „Posiłek dla potrzebujących (Dz. U. z 2004 r. Nr 236 poz. 2363)”. W 

roku 2005 pomoc w formie posiłku, ze szczególnym uwzględnieniem posiłku 

gorącego, może by przyznana bezpłatnie, jeżeli dochód osoby samotnie 

gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza 150% kryterium 

dochodowego, o którym mowa w art. 8 ust. 1 pkt2. Ustawy z dnia 12 marca 

2004 r. o pomocy społecznej. 

Jeżeli dochód na osobę w rodzinie przekracza kryterium dochodowe 

uprawniające do korzystania z bezpłatnych posiłków, udzielanie pomocy w 

formie posiłku może odbywać się na zasadach zwrotu przez rodzinę, w części 

lub całości, poniesionych wydatków. 

 Na podstawie art. 96 ust . 4 Rada gminy określa, w drodze uchwały, zasady 

zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej, o których mowa w ust. 

2, będących w zakresie zadań własnych. 

Koordynacją dożywiania dzieci i osób dorosłych zajmuje się Miejski Ośrodek 

Pomocy Rodzinie w Ostrołęce ul. Mazowiecka 2.  

Realizacja  Rządowego programu „Posiłek dla Potrzebujących ” zabezpiecza 

jeden gorący posiłek dziennie  dla: 

dzieci i młodzieży, 

osób dorosłych z gospodarstw domowych o najniższych dochodach i 

znajdujących się szczególnie w trudnej sytuacji, osób starych, osób 

niepełnosprawnych, którzy nie są w stanie pokryć jego kosztów. 

Właściwe odżywianie jest nieodzownym czynnikiem rozwoju fizycznego jak                     

i intelektualnego. Niedożywienie sprzyja występowaniu wielu chorób, powoduje 

niewłaściwy rozwój kośćca, często układu krążenia. 

 Dlatego też tak ważne jest podjęcie wszelkich wysiłków zmierzających do 

zminimalizowania zjawiska niedożywienia wśród dzieci i osób dorosłych.  

Na realizację programu gmina może otrzymać dotację wojewody. 



 Na podstawie powyższego zachodzi konieczność podjęcia uchwały w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na świadczenia w formie 

dożywiania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za - 14 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,   

Uchwała  została podjęta.  

 

Ad. do pkt 16 

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie   

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej - opiniuje pozytywnie  

Komisja Prawa , Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców – opiniuje pozytywnie   

 

Wiceprezydent Miasta – Stanisława Rybski  

Przedstawił krótkie uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

Stosownie do § 3 ust. 3 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 26 lipca 2000 

roku  w sprawie zasad wynagradzania i wymagań kwalifikacyjnych 

pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych 

jednostek samorządu terytorialnego  (Dz. U. Nr 61, poz. 708 z późn. zm. ) 

wartość jednego punktu w złotych ustala pracodawca  

w porozumieniu odpowiednio z sejmikiem województwa, z radą powiatu lub 

radą gminy, stosownie do swoich możliwości finansowych. 



Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Ostrołęce ul. Rolna 27 ustalił nową 

wartość jednego punktu w złotych i wystąpił o akceptację przez Radę Miejską w 

Ostrołęce. Dotychczasowa wartość punktu nie była zmieniana od 5 lat. 

Nowe tabele miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego sporządzać 

będzie pracodawca na podstawie zasad określonych w § 3 ust.5 rozporządzenia, 

tj. jako sumę najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz iloczynu liczby 

punktów ustalonych dla poszczególnych kategorii w tabeli stanowiącej 

załącznik nr 2 do rozporządzenia i wartości jednego punktu w złotych; przy 

czym wartość punktu w złotych ustala pracodawca w porozumieniu z radą 

powiatu stosownie do możliwości finansowych. 

Pracodawca ma również możliwość podwyższania lub obniżania (nie więcej niż  

o 10%) tak ustalonych miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego.  

Proponowane zmiany wartości jednego punktu w złotych nie spowodują 

skutków finansowych  w budżecie Miasta, a jedynie umożliwią realizację 

zwiększenia wynagrodzeń  pracowników zatrudnionych w DPS w Ostrołęce, w 

tym o wskaźnik ujęty w ustawie budżetowej na 2005r. Wprowadzenie tych 

zmian spowoduje u niektórych pracowników DPS, zmiany ich dotychczasowych 

kategorii zaszeregowania. 

Podjęcie uchwały w sprawie akceptacji wartości jednego punktu w złotych  

dla pracowników zatrudnionych w DPS w Ostrołęce  jest  w  pełni  zasadne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za - 14 głosów,   



Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,   

Uchwała  została podjęta.  

 

Ad. do pkt 17 

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie   

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej - opiniuje pozytywnie  

Komisja Prawa , Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców – opiniuje pozytywnie   

 

Wiceprezydent Miasta – Stanisława Rybski  

Przedstawił krótkie uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

Stosownie do § 2 pkt. 2 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 26 lipca 2000 r. 

w sprawie zasad wynagradzania i wymagań kwalifikacyjnych pracowników 

samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych jednostek 

samorządu terytorialnego (Dz. U. Nr 61 z 2000r.  poz. 708 późn zm.)  najniższe 

wynagrodzenie zasadnicze, ustala odpowiednio sejmik województwa, rada 

powiatu lub rada gminy, w I kategorii zaszeregowania. 

Najniższe wynagrodzenie zasadnicze w DPS nie było zmieniane od 2000 r., a w 

tym czasie wprowadzono 2 podwyżki. Uaktualnienie tabel stawek 

wynagrodzenia zasadniczego umożliwi dokonanie podwyżki płac w roku 

bieżącym i latach następnych o wskaźniki zapisywane w ustawach 

budżetowych.  Stwierdzono, że najkorzystniejszą podstawą do ustalenia 

wartości punktu  będzie ustalenie przez Radę Miejską w Ostrołęce najniższego 

wynagrodzenia zasadniczego w wysokości 600 zł , w I kategorii 

zaszeregowania, określonego w tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia 

zasadniczego sporządzonej według zasad, o których mowa w § 3 ust. 5  

rozporządzenia. Ustalenie najniższego wynagrodzenia w kwocie 600 zł  nie 

spowoduje skutków finansowych  w budżecie Miasta na 2005 rok. Na podstawie 



powyższego zachodzi konieczność zmiany uchwały Nr 259/XXVI/2000 Rady 

Miejskiej w Ostrołęce z dnia 27 października 2000 r. w sprawie ustalenia 

najniższego wynagrodzenia zasadniczego pracowników Domu Pomocy 

Społecznej w Ostrołęce . 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za - 15 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,   

Uchwała  została podjęta.  

 

Ad. do pkt 18 

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej   

Komisja Gospodarki Finansowej  

Komisja Kultury, Sportu i Turystyki  

Komisja Oświaty           Wszystkie komisje zaopiniowaly informację pozytywnie  

Komisja Zdrowia i Ochrony Środowiska 

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej  

Samorządy Osiedlowe   

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do informacji o realizacji uchwały w sprawie przyjęcia  „ 

Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  dla miasta Ostrołęki na lata 2004 – 

2008”. 



Do informacji  radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym  została ona 

poddana pod głosowanie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej  radnym 

Rady Miejskiej.  
 

Głosowanie  

Za -15 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 2 głosy,  

Informacja została przyjęta.  

 

Ad. do pkt 18 a  

Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  

Przedstawił  uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

Uchwała Rady Miasta upoważnia Prezydenta Miasta do zaciągnięcia 

zobowiązania wekslowego na kwotę 615.000 zł, jest niezbędna w celu  

uzyskania z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

umorzenia części pożyczki Nr 414/1993/W-28/OW-OK./P z dnia 10.11.1993 r. 

w kwocie 615.000 zł. Weksel będzie stanowił zabezpieczenie należytego 

wykonania przedsięwzięcia ekologicznego, finansowanego z umorzonej kwoty 

pożyczki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  

Głosowanie  

Za - 17 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,   

Uchwała  została podjęta.  



 

Ad. do pkt 18 b  

Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  

Przedstawił  uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

W uchwale Nr 332/XXXIII/2005 Rady Miejskiej w Ostrołęce z dnia 24 lutego 

2005r  w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Miasto 

Ostrołęka, w załączniku wprowadza się następujące zmiany: 

1) § 5 otrzymuje brzmienie: 

1. Dodatek za wysługę lat przysługuje nauczycielowi w wysokości 1% 

wynagrodzenia zasadniczego za każdy rok pracy, wypłacany w okresach 

miesięcznych, poczynając od czwartego roku pracy, z tym, że dodatek ten nie 

może przekroczyć 20% wynagrodzenia zasadniczego.2. Dodatek za wysługę lat 

przysługuje nauczycielowi za okres urlopu dla poratowania zdrowia oraz za dni, 

za które nauczyciel otrzymuje wynagrodzenie, z zastrzeżeniem ar. 20 ust. 6 

Karty Nauczyciela. Dodatek ten przysługuje również za dni nieobecności w 

pracy z powodu niezdolności do pracy wskutek choroby lub konieczności 

osobistego sprawowania opieki nad dzieckiem lub chorym członkiem rodziny, 

za które nauczyciel otrzymuje wynagrodzenie lub zasiłek z ubezpieczenia 

społecznego. 

3. Dodatek za wysługę lat wypłaca się z góry, w terminie wypłaty 

wynagrodzenia. 

4. Dodatek za wysługę lat przysługuje: 

- począwszy od pierwszego dnia miesiąca kalendarzowego następującego po 

miesiącu, w którym nauczyciel nabył prawo do dodatku lub wyższej stawki 

dodatku, jeżeli nabycie prawa nastąpiło w ciągu miesiąca, 

- za dany miesiąc, jeżeli nabycie prawa do dodatku lub wyższej stawki dodatku 

nastąpiło pierwszego dnia miesiąca. Do okresów pracy uprawniających do 



dodatku za wysługę lat wlicza się okresy poprzedniego zatrudnienia we 

wszystkich zakładach pracy, w których stosunek pracy został rozwiązany lub 

wygasł, bez względu na sposób  ustania stosunku pracy. Nauczycielowi 

pozostającemu jednocześnie w więcej niż w jednym stosunku pracy, okresy 

uprawniające do dodatku za wysługę lat ustala się odrębnie dla każdego 

stosunku pracy, z zastrzeżeniem ust. 4. Do okresu zatrudnienia, uprawniającego 

do dodatku za wysługę lat, nie wlicza się okresu pracy w innym zakładzie, w 

którym pracownik jest lub był jednocześnie zatrudniony. Do okresu 

dodatkowego zatrudnienia nie podlegają zaliczeniu okresy podstawowego 

zatrudnienia.Nauczycielowi pozostającemu w stosunku pracy jednocześnie w 

kilku szkołach w wymiarze łącznie nie przekraczającym obowiązkowego 

nauczyciela wymiaru zajęć, do okresów uprawniających do dodatku za wysługę 

lat w każdej ze szkół zalicza się okresy zatrudnienia, o których mowa w ust. 2. 

Do okresów pracy wymaganych do nabycia prawa do dodatku za wysługę lat  

zalicza się okresy pracy wykonywanej w wymiarze nie niższym niż połowa 

obowiązującego wymiaru zajęć (czasu pracy) oraz okresy pracy, o których 

mowa w art. 22 ust. 3 Karty Nauczyciela. Do okresów pracy uprawniających do 

dodatku za wysługę lat wlicza się także inne okresy, jeżeli z mocy odrębnych 

przepisów podlegają one wliczeniu do okresu pracy, od którego zależą 

uprawnienia pracownicze.”, 

w § 8 skreśla się ust. 2,  

w § 9 w ust. 2 pkt 1 otrzymuje brzmienie: 

- sprawowania funkcji opiekuna stażu w odniesieniu do każdego nauczyciela  

odbywającego staż – w wysokości 2,5%,”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  



 

Głosowanie  

Za - 17 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,   

Uchwała  została podjęta.  
 

Ad. do pkt 19  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Janusz Józef  Kotowski   

Czy ktoś wnosi uwagi do informacji pracy  Prezydenta Miasta Ostrołęki w 

okresie od 1 marca   2005 roku do 31 marca 2005 roku . 

Uwag nie wniesiono. Informacja została przyjęta.  

 

Ad. do pkt 20  - odpowiedzi  

Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  

dla radnego Tadeusza Jarosika  

W tym roku zaplanowany  jest remont bieżący  w Gimnazjum Nr 2 w zakresie 

remontu łazienek, ciągów komunikacyjnych i termoizolacji za własne środki 

finansowe.  

  

dla radnego Andrzeja Kanii  

1/ Wnioskodawcą powołania Młodzieżowej Rady Miasta nie byłem ja, zaś 

jestem za  aby ta rada zaczęła podejmować działania.  

2/ Płacenie dodatkowe za matury nauczycielom nie przysługuje poprzez 

istniejące postanowienie Ministra Edukacji Narodowej.   

3/ Nie mogę narzucać Dyrektorowi  ZSZ Nr 2 w jakiej formie ma udostępnić 

pomieszczenia .Na obecną chwilę decyzja jest wstrzymana. Z rozmowy 

przeprowadzonej  z  dyrektorem  szkoły wynika że ma być to szkoła zaoczna i 

może być tylko zrobiony wynajm pomieszczeń.  



dla radnej Marii Skibniewskiej  

1/ Niebawem ławeczki zostaną zainstalowane  na placu I LO, ponieważ zostały 

one zdemontowane w celu naprawienia i  odnowienia.   

2/ Publikacja w książce telefonicznej nic nie kosztowała Urząd. Jest to tylko 

reklama promująca nasze miasto.  

Wiceprezydent Miasta – Agnieszka Mieczkowska   

3/ Część ulicy Zawadzkiego wymagała natychmiastowego poprawienia, 

ponieważ po zimie zrobiło się dużo dziur. Został położony tylko dywanik 

asfaltowy na tej części , która wymagała natychmiastowej naprawy.  

dla Wojciecha Zarzyckiego  

Położenie kostki polbruku występujących w zadoleniach w nawierzchni jezdni 

na odcinku od ul. Sobieskiego zostało zlecone Zakładowi Zwalczania 

Aktywnego Bezrobocia .  Prace planowane są do wykonania w terminie do 30 

czerwca 2005 roku. Przetarg na inwestycje wspólne budowy ulicy Kmiecia 

zostanie ogłoszony z chwilą załatwienia spraw związanych z modernizacją 

kanału ciepłowniczego.  

dla Sławomira Kota  

1/ Jest zrobiony projekt organizacyjny ruchu. W najbliższym czasie sprawa 

zostanie rozpatrzona . Przejściem dla pieszych na ulicy Inwalidów Wojennych 

niebawem zajmie się Komisja Bezpieczeństwa  która   wyda opinię odnośnie 

takiego przejścia.  

2/ Jeżeli faktycznie zatrzymują się tam autobusy na postój, czynią to wbrew 

przepisom o ruchu drogowym. Na tym odcinku obowiązuje zakaz 

zatrzymywania się i postoju. Uwagę zwróci na to Straż Miejska i Policja. 

Parkowanie tam autobusów jest niczym nie uzasadnione.  

dla radnego Mariusza Popielarza  

Radny na zadaną interpelację dostanie odpowiedź na piśmie.   

dla radnego Grzegorza Płochy  



Do Urzędu Miasta  wpłynęły dwa wnioski o zabudowę przy ulicy Gorbatowa . 

Sprawa jeszcze  nie została rozeznana. Przy OCK  wpłynął wniosek o obiekt 

gastronomiczny.  

dla radnego Ryszarda Sidorzaka   

1/ Sprawa zostanie rozeznana , gdy uznamy to za  zasadne niebawem 

pomyślimy nad wygrodzeniem tego odcinka na którym istnieje te  

niebezpieczeństwo.  

2/ Na oś” Pomian sprawa jest trochę skomplikowana ponieważ  działa tam  7 

komitetów społecznych. W obecnej chwili oświetlenie działa, lecz czekamy na 

realizację umów z mieszkańcami.   

dla Przewodniczącego Osiedla -  Dariusza Maciaka  

Właścicielem odcinka drogi w obecnej chwili jest S.M  przy ul. Hallera. Z 

chwilą gdy miasto pozyska status tej drogi i wygospodarujemy  jakieś środki 

finansowe to taki próg zwalniający zainstalujemy. W obecnej chwili nic nie 

możemy zrobić. 

  

dla Przewodniczącego Osiedla Janusza Borucha  

 Jeżeli  pozyskamy środki na budowę takie skrzyżowanie niebawem zostanie 

wykonane. Również planowane jest zainstalowane światła pulsacyjnego na 

przejściu ulicy St. Konwy. 

 

Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  

dla radnej Agnieszki Bałazy 

Również i ja dowiedziałem się z prasy o podwyżce 18%  za centralne 

ogrzewanie. Gdy Rada Nadzorcza OPEC uzna że ma tak być to pierw   musi być 

zrobiona analiza wraz z zasadnymi argumentami. W dniu dzisiejszym dementuję 

18% podwyżkę za centralne ogrzewanie w  mieście.   

 

 



Ad. do pkt 21  

Rady Rady Miejskiej - Lech Wołczuk 

W punkcie Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miejskiej radny  Lech 

Wołczuk poruszył temat usprawnienia  odpowiedzi pisemnych dla radnych 

Rady Miejskiej.  

Radny Rady Miejskiej Tadeusz Kaczyński zwrócił się z zapytaniem do 

Prezydenta Miasta w sprawie przekazania  środków finansowych dla Rad 

Osiedli w związku z obchodami „ Dni Ostrołęki” .  

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Józef  Kotowski zaproponował 

powołanie komitetu składającego się z radnych Rady Miejskiej w sprawie 

organizacji obchodów 15 – lecia Samorządu Ostrołęckiego.   

Radny Paweł Szczęsny zgłosił wniosek ,aby organizacją obchodów zajęła się 

Komisja Organizacyjna. Wniosek został przegłosowany 15 głosami za.  

Ad. do pkt 22 – Sprawy różne  

Wiceprzewodniczący Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z 
Samorządami Mieszkańców - Janusz Kołakowski 
 
Przedstawił  treść odpowiedzi wypracowaną przez komisję  na skargę dla  SIGU 

w Ostrołęce .  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Poddaję pod głosowanie odczytaną  propozycję treści odpowiedzi. 

 

Głosowanie  

Za -13 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 2 głosy,  

Treść odpowiedzi została przyjęta.   

 



Radny Rady Miejskiej – Krzysztof Majkowski 

 Jeżeli są udzielane odpowiedzi na sesji na zadane interpelacje, dlaczego nie ma 

do końca kierowników jednostek miejskich. Konkretnie chodzi mi o Kierownika 

OPECU, ponieważ moja jedna interpelacja w dniu dzisiejszym dotyczy OPECU.  

 

Prezydent Miasta – Ryszard Załuska   

Chciałbym poinformować że niebawem  będzie zwołana Komisja Gospodarki 

Komunalnej  poświecona tylko firmie OPEC na której zostaną poruszone   

sprawy dotyczące tego zakładu. 

 

Ad. do pkt . 23 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski   
Zamykam obrady XXXVI sesji Rady Miejskiej w Ostrołęce. Dziękuję 

wszystkim za przybycie i dużą wytrwałość.  

 

 
Protokółował:                                      Przewodniczący Rady Miejskiej  
Andersz Wojciech                                              w Ostrołęce  
                                                                   Janusz Józef Kotowski  

 

 

 

 

 

  

 

 

 

  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  
  
  
 
 
 
 
  
 
 


